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Protokół Nr 42/2014 

z  posiedzenia Komisji do spraw Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Gospodarki Komunalnej, Handlu i Usług  Rady Gminy Ryjewo  

z dnia 21 maja 2014 roku. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Sławomir Słupczyński – Z-a Wójta Gminy  

2. Pani Małgorzata Zdunek –Skarbnik Gminy 

3. Pani Małgorzata Kubic   - Sekretarz Gminy  

4. Pani Dorota Czerkies –Inspektor ds. Obsługi Rady Gminy  

5. Pan Adam Żądłowski – Kierownik Powiatowego Biura Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Kwidzynie 

 

Przewodniczący Komisji, przywitał zebranych  i przedstawił jego tematykę.   

 

Tematyka posiedzenia: 

 
1. Działalność Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w 2013 roku. Zmiany w 

roku 2014.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

3. Sprawy bieżące 

 

Ad.1. Działalność Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w 2013 roku. 

Zmiany w roku 2014.  

 
 Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie informacji Pana Adama Żądłowskiego. 

 

Pan Adam Żądlowski: Praca ośrodka oparta jest na rocznym planie działalności, który 

przyjmowany jest przez społeczną radę. Liczba pracowników w porównaniu do roku 

poprzedniego się nie zmieniła, nadal pracuje 5 osób. Niestety brakuje młodych osób do 

pomocy, bo pracy z roku na rok przybywa. Ośrodek dysponuje po części środkami 

przekazanymi przez Ministerstwo a częściowo sama musi takie środki pozyskać dlatego 

zdarza się, że rolnicy za różne usługi wykonywane przez ODR muszą płacić. Sytuacja w 

rolnictwie w obecnej chwili jak i prognoza na najbliższe miesiące jest dobra. Cena mleka jest 

na satysfakcjonującym rolników poziomie. Niestety już od przyszłego roku sytuacja może 

być dużo gorsza z uwagi na bardzo duża liczbę przedsiębiorstw z zachodniej Europy. W roku 

2014, między 15.03. a 15.05.  ośrodek przygotował 800 wniosków o płatność. Bardzo mało 

wniosków składanych jest na dopłaty rolno – środowiskowe. Rolnicy bardzo mocno 

interesują się programie „młody rolnik”, gdzie można otrzymać dofinansowanie w wysokości 

100 tyś. zł.   Od 2015 roku  w tym programie wprowadzone zostaną nowe zasady według, 

których rolnicy będą musieli prowadzić min. działalność rachunkową. Jeżeli chodzi o 

dodatkową działalność ośrodka jaką jest organizowanie szkoleń to niestety z gminy Ryjewo 

korzysta z niej bardzo mała liczba rolników.  

 

Radny Jan Koczara: Doradcy powinni pomagać rolnikowi w pracy w terenie a nie tylko zza 

biurka. 
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Pan Adam Żądłowski: Niestety nie jesteśmy w stanie przy takiej ilości pracowników być 

jeszcze w terenie. Zostaliśmy obciążeni dodatkową pracą, na którą również musimy znaleźć 

czas.  

 

Przewodniczący Komisji:  Wracając do Pana uwagi odnoszącej się do niekorzystania przez 

rolników ze szkoleń ODR, to związane jest to z nieodpowiednią tematyką. Miały być 

organizowane jakieś dodatkowe kursy doszkalające i sprawa całkowicie ucichła, dlatego 

rolnicy coraz częściej przenoszą się do prywatnych doradców. 

 

Pan Adam Żądłowski: Co innego organizując doradczy komercyjni jak się im za takie 

szkolenia płaci a co innego robi bezpłatnie ośrodek. Mamy bardzo wielu rolników, którzy są 

zadowoleni ze sposobu i tematyki jakie prowadzi ODR. W każdym razie zapraszam 

wszystkich rolników  i apeluje aby korzystali z naszych szkoleń.  

 

W związku z brakiem dodatkowych pytań Przewodniczący Komisji podziękował Panu 

Adamowi Żądłowskiemu za udział w posiedzeniu i przedstawione informacje.   

 

Ad. 2. Projekty uchwał. 
 

- Projekt uchwały w sprawie w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 

Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który 

poinformował, iż dopisuje się kolejne zadanie tj. ustalenie i wypłacanie zasiłków dla 

opiekunów , w związku ze zmianą ustawy zasiłek ten przysługuje osobom, które utraciły 

prawo do świadczenia pielęgnacyjnego z dniem 1 lipca 2013r. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej 

położonej w miejscowości Trzciano stanowiącej własność Gminy Ryjewo  przedstawił Pan 

Sławomir Słupczyński, który poinformował  iż dotyczy to drogi gminnej która położona jest 

pomiędzy kilkoma działkami należącymi do jednego gospodarza.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały  w sprawie przystąpienie Gminy Ryjewo w charakterze członka 

wspierającego do Stowarzyszenia pod nazwą: Stowarzyszenie Pomocy Społecznej 

„Słoneczne Wzgórze” z siedzibą w Ryjewie przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który 

poinformował, iż Starostwo Powiatowe w Kwidzynie chce przekazać budynek,  

Stowarzyszeniu prowadzącemu warsztaty terapii zajęciowej i dlatego w celu ułatwienia 

procedury przekazania poproszona nas jako jednostkę samorządu terytorialnego o 

przystąpienie w charakterze członka wspierającego do tego Stowarzyszenia. Członkostwo w 

tym Stowarzyszeniu nie łączy się z żadnymi kosztami.   

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014 przedstawiła Pani 

Małgorzata Zdunek, która poinformowała, iż Gmina rozpoczęła procedurą odzyskania 

podatku VAT od inwestycji związanych z gospodarką wodno – ściekową i  w związku z tym 
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faktem w tym miesiącu otrzymamy już zwrot pierwszej transzy w kwocie  52.458,00 zł.  W 

związku z powyższym środki te proponujemy rozdysponować następująco: 

 

- na dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków 1.397,00 zł 

- naprawę przepustu w Jałowcu 5.000,00 zł 

- na remonty dróg gminnych 34.294,00 zł 

- na wynagrodzenie dla firmy, która zajmowała się sprawą zwrotu podatku VAT 15.901,00 zł. 

 

Ponadto w związku z podpisaniem z Urzędem Marszałkowskim  umowy na dofinansowanie 

projektu budowy boiska sportowego wraz z terenem rekreacyjnym przy GOK w Ryjewie 

przenosimy ujęte na to zadanie środki z działu „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” 

na dział „Kultura fizyczna”. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

- Projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

30 grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 

na lata 2014 – 2024 przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek, która poinformowała, iż zmiany 

dotyczą wprowadzonych zmian do projektu budżetu związanych z budowa boiska przy GOK 

w Ryjewie.   

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

Ad.3. Sprawy różne. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu wpłynęły dwa podania: 

 

1) Pani Anny Nawrockiej dotyczące kupna działki nr 363 w miejscowości Ryjewo. 

Działka ta graniczy z posesją wnioskodawcy i ma obszar 2,8 ara działka ta stanowi jedyny 

dojazd od ul. Kopernika do tej nieruchomości.  

 

- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż.  

 

2) Pani Elżbiety Posim i Pani Magdaleny Strzelec dotyczący sprzedaży lub dzierżawy 1 

m
2
 działki nr 404/4 w Ryjewie. W tym przypadku sytuacja jest skomplikowana, gdyż 

rozbudowana została weranda, która w chwili obecnej częściowo  jest na gruncie gminnym. 

Niestety sprawą tą zajął się już nadzór budowlany, gdyż są również problemy ze zbyt niskim 

kominem, który jest uciążliwy dla mieszkańców. W chwili obecnej prowadzone jest 

postępowanie w sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy na tą werandę. Większość 

członków wspólnoty mieszkaniowej podpisała zgodę na jej rozbudowanie. Jeżeli 

wnioskodawczynie nie będą miały prawa własności to nie otrzymają decyzji o warunkach 

zabudowy.  

 

- Radni z uwagi na niejasności wnieśli o wezwanie wnioskodawcy do uzupełnienia wniosku.  

 

Radny Jan Koczara: Na kiedy przewidziana jest naprawa dróg wojewódzkich w Barcicach? 
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Pan Sławomir Słupczyński: Na najbliższą sesją zaproszeni zostali przedstawiciele Zarządu 

Dróg Wojewódzkich, którzy maja przedstawić informację dotyczącą planów remontowych. 

 

Radny Jerzy Paradowski: Co z remontem drogi na Pierzchowice? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Sprawa uzgodniona jest z Sołtysem. Urząd przekazał Sołectwu 

kamień do remontów dróg na kwotę 40 tyś. zł.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji podziękował 

wszystkim za udział w spotkaniu i zamknął posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono. 

  

Przewodniczący Komisji 

 

                                                                                                            Jerzy Paradowski 

 


